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ПАРТНЕРСТВОМ КРОЗ ДЕЦЕНТРАЛИЗАЦИЈУ - ОЏАЦИ

Како би требало бирати 
градоначелнике и председнике 

општина?

Зоран Божовић: 
-Досадашњи изборни закон по 
ком се председник општине 
бирао у локалној Скупштини је 
неодржив, пошто се небројено 
пута до сада показало да 
функција председника  зави-
си од стабилности коалиције 
у локалном парламенту. Због 
тога неретко на чело Локал-
них самоуправа долазе људи 
чија имена у току изборних ак-
тивности нису ни спомињана 
као кандидати за тако одго-
ворну функцију. Једино право 
решење је да грађани бирају 
и ако нису задовољни радом 
оног коме су указали поверење 
да имају право и да га опозову. 
Лично мислим да треба отићи 
и даље, па би и они који желе 
да уђу у Скупштину требали 
да буду изабрани непосредним 
путем.

Огњен Ђурасиновић: -Не-
посредни изборни систем мо-
гао би бити боље решење за 
мање средине попут оџачке, 
пошто би сви они који желе да 
,,заседну“ на место председ-
ника општине на изборе мо-
рали изаћи са именом и пре-
зименом. Мала смо средина у 
којој свако свакога познаје, па 
не верујем да би се неко усу-
дио да се кандидује за председ-
ника општине, а да нема јасну 
визију оног што треба урадити.

Петар Шкундрић: 
-Досадашњи изборни си-
стем мора да се мења. Де-
лим мишљење оних који се за-
лажу за непосредне изборе. 
Стојим на становишту да је то 
боље решење од овог кад два-
десет до тридесет одборника 
дизањем руке одређује у име 
свих грађана. Не кажем да тај 
избор по правилу мора бити 
лош, али председник кога из-
аберу грађани има ,,већу” 
тежину.

Милош Пејчић: -Сасвим је 
јасно да без промене изборног 
закона децентрализација неће 
бити потпуна. Досадашњи из-
борни систем по ком челне људе 
општина и градова бирају од-
борници који представљају по-
литичке странке је превазиђен. 
Оно што се намеће као потреба 
је да грађани бирају председ-
ника општине, али и да имају 

могућност да их путем реферн-
дума опозову оног тренутка 
кад не буду ваљано обављали 
свој посао.

Бранимир Томовић: 
-Праведније је и поштеније да 
грађани бирају личност која 
ће бити на челу општине. Оно 
што је предност непосред-
ног система одлучивања је да 
ће сви они који уђу у изборну 
трку то учинити са својим име-
ном и презименом. Оно што је 
веома битно је и програм који 
ће сваки кандидат морати да 
презентује. На основу програ-
ма грађани ће веома брзо саз-
нати да ли је онај кога су из-
абрали само ,,причао приче“ 
или је имао јасну визију оног 
што треба остварити.

Ђорђе Јаковљевић: -Закон 
по ком се председници и гра-
доначелници бирају посред-
но је већ одавно требао да 
буде замењен. Сви који мис-
ле да могу да обављају одго-
ворну функцију председника и 
градоначелника једне општи-
не морају да буду спремни да 
пред грађане изађу са јасном 
визијом и остваривим програ-
мом. Уколико се испостави да 
је избор грађана био погрешан, 
зна се шта следи - референ-
дум и смена. На крају крајева, 
и председника државе бирају 
грађани.

Лидија Јовановић: -Не-
мам дилему по том питању. 
Једини прави избор је онај кад 
грађани бирају. Не сумњам да 
би суд грађана био исправнији 
од оног кад о имену челног чо-
века одлуку доноси скупштин-
ска већина.

Љубиша Лазаревић: 
-Грађани на непосредним из-
борима треба да донесу одлу-
ку ко ће бити председник оп-
штине, а не да о томе одлучује 
узак круг људи у Скупштини. 
По мени најбитније је да сваки 
од потенцијалних кандидата за 
челног човека Локалне самоу-
праве изнесе свој програм који 
би требао да буде мерило и оно 
на основу чега ће грађани дати 
свој глас.

У.Меселџија

Судећи по анкети, грађани оџачке општине очигледно немају 
дилему како би требало бирати градоначелнике и председнике 
општина. Сви анкетирани верују да је непосредни избор, онај кад 
грађани бирају, прави начин да на место челног човека Локалне 
самоуправе дође личност која ће ,,рачуне полагати” онима који су 
га бирали, а не политичкој странци која га је делегирала.
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